

**THE NEW WAVE  
IN WATERSPORTS:  
BE INFORMED!**

FOR HARMONIOUS SHARING OF THE LAKE,  
HERE ARE SOME BEST PRACTICES  
TO FOLLOW:



1. Respect the reduced speed zones: the maximum speed in the first 100 meters from the shore is 10 kph (6mph).



2. When a rider falls, put the motor in neutral, turn the wheel in the direction away from the rider; the boat will slow down and turn on itself. You can then move her and causing unnecessary waves.



3. For beginners, the recommended speeds are 8 to 12 mph for kids and 15 to 20 mph for adults. The ballast tanks should be filled only when necessary.



4. Watercraft activities generating large waves should be practiced at least 250 meters from the shore. In the zone designated for this type of activities and signed by buoys marked "wakeboard".



5. When practicing watersports you are obliged by law to have in the watercraft: a lookout rotation device for everyone on board and a seating space on the boat for the person being towed.



Une initiative de la MRC de Memphrémagog

réalisation de Sans Cravate.ca

LAC LOVERING LAKE

NOS PARTENAIRES



250 m from the shore

BUY WAKEBOARD

**DID YOU KNOW THAT?**  
Check it out! [www.mrcmemphremagog.com/suivez-la-vague](http://www.mrcmemphremagog.com/suivez-la-vague)

Overized waves created during watercraft activities can travel more than 250 meters.

Moreover, oversized waves can compromise the security of swimmers and persons on smaller watercrafts (canoe, kayak, sailboat, sailboard, etc.).

**BE COURTEOUS!**  
RESPECT REDUCED SPEED ZONES.

When these waves break on the shores, they damage proper-ties, create erosion, weaken ecosystems and cause muddy water.

Overized waves created during watercraft activities can travel more than 250 meters.

# LA NOUVELLE VAGUE EN MATIÈRE D'ACTIVITÉS NAUTIQUES: BIEN SE COMPORTER!

POUR FAVORISER LA COHABITATION HARMONEUSE ENTRE LES DIVERS UTILISATEURS DU LAC, VOICI QUELQUES BONNES PRATIQUES À SUIVRE:



1. Respectez les zones de vitesse restreinte : dans les premiers 100 mètres de la rive, la vitesse maximale réglementée est de 10 km/h (6 mi/h).



2. Lorsque le planchiste tombe, mettez le moteur au neutre, puis tournez le volant de l'embarcation dans le sens opposé au planchiste; le bateau ralentira et tournera sur lui-même. Vous pourrez alors vous diriger lentement vers le planchiste, sans mettre sa vie en danger ni faire de vagues inutilement.



3. La pratique d'activités nautiques générant de grosses vagues est recommandée à plus de 250 mètres des rives, dans la zone prévue à cet effet et délimitée par les bouées « Wakeboard ».



4. Pour les débutants, les vitesses recommandées sont de 8 à 12 mi/h pour les enfants ou de 15 à 20 mi/h pour les adultes. Aussi, remplissez les ballasts seulement lorsque c'est nécessaire.



5. Lorsque vous pratiquez des activités nautiques, vous devez obligatoirement avoir dans l'embarcation : une vigie, des vêtements à bord et une place assise disponible pour le planchiste.

## LAC LOVERING LAKE

- Zone de 0-10 km/h (100 mètres de la rive) / Zone 0-6 mph (100 meters from the shore)
- Zone de vagues restreintes / no big wave zone
- zone pour la pratique des activités générant des vagues / waves zones

Descente à bateaux publique / Public boat launch

Bouée à 100 m de la rive / buoy 100 m from the shore

Bouée « wakeboard », à 250 m de la rive / buoy « wakeboard », 250 m from the shore

Canton de Stanstead

Ville de Magog



Visionnez la capsule vidéo au [www.mrcmemphremagog.com/suivez-la-vague](http://www.mrcmemphremagog.com/suivez-la-vague)

# SAVIEZ-VOUS QUE?

Les vagues surdimensionnées créées par les bateaux lors de la pratique d'activités nautiques peuvent se déplacer sur plus de 250 mètres. Lorsqu'elles se brisent sur les berges, les vagues endommagent les terrains, créent de l'érosion, fragilisent les écosystèmes et brouillent l'eau. De plus, les vagues surdimensionnées peuvent compromettre la sécurité des baigneurs et des personnes à bord d'embarcations non motorisées (canot, kayak, voilier, planche à voile, etc.).

**SOYEZ COURTOIS!**  
RESPECTEZ LES ZONES DE VAGUES RESTREINTES.

